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 Håkan Bergström S  
 Kent Grängstedt S Christina Kuurne (S)  
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Ärenden under beredningstid 

Tema: Samverkansavtal Arbetsförmedlingen (AF) 
Biträdande rektor vuxenutbildningen Lindamarie Brandt, Kristina Franzén och 
Allen Ustamujic från Arbetsförmedlingen, berättar om det samverkansavtal som 
kommunen har med Arbetsförmedlingen. Syftet är ”att genom samverkan 
påskynda individers etablering i arbetslivet med utgångspunkt i regionala och 
lokala rekryterings behov för att främja kompetensförsörjning och tillväxt”.  
 
Målgrupperna är försörjningsstödstagare och långtidsarbetslösa samt arbetsgivare 
i behov att rekrytera. Praktikplatser är mycket viktiga, arbetsnära insatser ger 
bästa resultatet. Utbildning i kombination med praktik, en kombinerad insats, är 
önskvärt. Statistik visar att antalet utrikesfödda arbetslösa i kommunen har 
minskat mest i hela länet, utrikesfödda kvinnor en fokusgrupp då de ligger högre 
i statistiken än männen. Operativ samverkan och möten mellan individ, AF, 
AME och skola är en viktig del i arbetet då individuella planer struktureras. 
 
Cecilia Albertsson (M) ställer fråga om uppsökande verksamhet, vilken besvaras 
Lindamarie Brandt. 
 
Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) ställer fråga om svårigheterna med att 
hitta praktikplatser, vilken besvaras av Lindamarie Brandt.  
 
Håkan Bergström (S) ställer fråga om personer som blivit utförsäkrade och 
hamnar hos AF ingår i samverkansavtalet, vilken besvaras av Kristina Franzén. 
 
Cecilia Albertsson (M) ställer fråga om hur arbetet görs för att hitta praktikplatser 
externt, vilken besvaras av Allen Ustamujic. 
 
Håkan Bergström (S) ställer fråga om Hällefors Folkhögskola ingår i 
samverkansavtalet, vilken besvaras av Lindamarie Brandt. 
 
Margeurite Wase (C) ställer fråga om statistiken gällande minskad arbetslöshet 
även kan handla om utflyttning, vilken besvaras Allen Ustamujic. 
 
Wilhelm Tham (GL) ställer fråga om statistiken gällande utlandsfödda kvinnor 
och män i Laxå och Degerfors där den är väldigt jämn mellan könen, och väldigt 
stor skillnad i övriga fall, vilken besvaras av Allen Ustamujic. 
 
Margeurite Wase (C) ställer fråga om de som inte är inskrivna hos 
Arbetsförmedlingen, vilken besvaras av Lindamarie Brandt. 
 
Margeurite Wase (C) ställer fråga om liknande samverkansavtal finns i fler 
kommuner i Sverige, vilken besvaras av Kristina Franzén. 
 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
VÄLFÄRDSUTSKOTTET 

Sida 
4 (20) 

Datum  
2024-05-22  

 
   
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) och Cecilia Albertsson (M) yttrar sig 
flertalet gånger. 
 
Ärendeuppföljning 
Kommunchef Veronica Svensson informerar kring kommunens ärendeuppföljning. 
Uppföljningen är ett utskottsinitiativ och kommer regelbundet presenteras i utskotten 
med tidsplan för de olika ärendena.  
 
Håkan Bergström (S) och Cecilia Albertsson (S) yttrar sig. 
 
Information från kultur- och fritidschef 
Kultur- och fritidschef Kicki Johansson informerar kort om:  
Invigningen av Sven Rinmans minnesbänk, utdelning av stipendier, välkomnandet av 
nya medborgare. Kulturskolan deltog med dans och sång. 
Seniorveckan - många deltagare på cykelbingo och i badhuset. 
Studieförbundens minskade statliga bidrag. Kommunen har inte minskat bidragen. 
Fritidskortet, ett kort som regeringen har beslutat om, för ungdomar 6-16 år, för att 
prova på aktiviteter, planeras införas hösten 2025. 
Kulturchefsnätverk. 
Föreningsråd. 
Badhuset – all personal har simlärarutbildning och städutbildning. Kommer inom 
kort erbjudas vattengymnastik. 
Arbetsmiljöverket har återbesök i badhuset i juni. 
Sammanställning av sommarlovsaktiviteter inkl. kulturskolan, program kommer 
inom kort. 
 
Margeurite Wase (C) ställer fråga om simskola ingår i sommarlovsaktiviteter, vilken 
besvaras av Kicki Johansson. 
 
Wilhelm Tham (GL) ställer fråga om simskola sker i badhuset, vilken besvaras av 
Kicki Johansson. 
 
Abdelmajid Elmoussaoui (S) ställer fråga om ålder för de som kommer erbjudas 
simskola under sommaren, vilken besvaras av Kicki Johansson. 
 
Cecilia Albertsson (M) yttrar sig flertalet gånger. 

 
Information från skolchef 
Skolchef Tina Lanefjord informerar kort om:  
Enkät nöjdhet vårdnadshavare inom förskolan görs varje år, i år kompletterad med 
frågan om öppettider. 75 har svarat, 73 är nöjda, 2 är inte nöjda – inget 
förslag/önskemål om öppettider har angivits. 
231 inskrivna barn i kommunal förskola, lediga platser finns.  
Förskolans dag 16 maj. 
Kulturskolan anordnar dansshow. 
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Grythyttans skola deltagit i tandvårdsprojekt, de vann. Deltagandet var ett 
elevinitiativ. 
Måluppfyllelse gällande resultat är låg, behöver arbetas med. Skolverket har 
kontaktat kommunen och erbjudit stöd och samarbete. 
Upphandling utbildning och eventuell förlängning avtal. 
Gymnasieantagning hösten 2023, 51 elever preliminärt antagna till Pihlskolan, fler 
än vad man trott. LIU, hockeyinriktning och GLA är nytt. 
Skolavslutning och student. Inget firande i Krokbornsparken, parken är tyvärr bokad 
till annat. 
 
Wilhelm Tham (GL) ställer fråga om samarbetspartner i projektet med Skolverket, 
vilken besvaras av Tina Lanefjord. 
 
Margeurite Wase (C) ställer fråga om resultaten i skolan, vilka indikatorer som är 
identifierade och som påverkar resultaten, vilken besvaras av Tina Lanefjord. 
 
Wilhelm Tham (GL) ställer fråga om antalet sökande till Pihlskolan, vilken besvaras 
av Tina Lanefjord. 

 
Information från socialchef 
Stf socialchef Malin Olsson informerar kort om: 
Omställningsarbetet, tekniska system är på plats. 
11-timmars dygnsvila, svårt med scheman. Stort arbete med att planera scheman 
utifrån nya regler. 
Ny chef på Gillersgården sedan en månad tillbaka. 
Jotib, system från ekonomi för att hjälpa enhetscheferna hålla koll på ekonomin, men 
har sagts upp det då det finns brister i systemet. 
Fyrklövern, enheten Ängen ska stängas. Medarbetare och boende är informerade. 
Ingen personal ska sägas upp, vikariekostnader planeras att minska. 
Ingen kö till vård- och omsorgsboenden finns idag. 
Anhörigträffar. 
 
Margeurite Wase (C) ställer fråga om Gillersgårdens platser och var platser för 
avlastnings och kortbo finns, vilka besvaras av Malin Olsson. 
 
Wilhelm Thams (GL) ställer fråga om avlastningsplats, vilken besvaras av Malin 
Olsson. 
 
Cecilia Albertsson (M), Margeurite Wase (C), Håkan Bergström (S), Christina 
Kuurne (S) yttrar sig. 
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§ 20 Godkännande av kallelse till dagens sammanträde 

Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) redogör för kallelse till dagens 
sammanträde vilken godkänns.  
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§ 21 Fastställande av dagordning 

Dagordningen fastställs i enlighet med utskick. 
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§ 22 Yttrande över Madelene Jönssons (SD) motion om 
badhus, dnr KS 23/00324 
 
Beslutsunderlag 
Madelene Jönssons (SD) motion  
Instruktion för kommunchef 
 
Ärendet 
Madelene Jönsson (SD) yrkar i sin motion att kommunstyrelsen ska arbeta för att 
minimera chefleden för att frigöra medel för utökad verksamhet i simhallen.  
 
I kommuner finns inte på samma sätt som i statliga myndigheter någon tydlig reglering 
av ansvarsfördelningen mellan förtroendevalda och profession. Historiskt sett sköttes 
den kommunala förvaltningen i hög grad direkt av förtroendevalda, men i takt med att 
den kommunala administrationen blev allt större och mer komplex, professionaliserades 
förvaltningen. Under efterkrigstiden gick denna utveckling allt snabbare och sedan lång 
tid har en praxis etablerats där förtroendevalda styr genom mål och budget medan en 
professionell förvaltning ansvarar för verkställighet och verksamhet.  
 
Trots att praxis sedan länge är etablerad, dröjde det ända till 2018 innan anställda första 
gången skrevs in i kommunallagen – även om exempelvis rektor och socialchef krävs i 
speciallagstiftning.  
 
I kommunallagens 7 kap, 1-2 §§ framgår att kommunstyrelsen ska utse en 
kommundirektör (i Hällefors kommunchef) som ska ha den ledande ställningen bland 
kommunens anställda och vara chef över styrelsens förvaltning. I en instruktion ska 
styrelsen dels fastställa hur förvaltningen ska ledas, dels fastställa vilka uppgifter i övrigt 
som kommunchefen ska ha. Kommunchef är den enda tjänstepersonen i Hällefors som 
tillsätts genom politiskt beslut.  
 
I kommunchefens instruktion bör eventuella begränsningar eller ramar för exempelvis 
kommunchefens möjligheter att organisera kommunstyrelseförvaltningens eller att 
anställa personal framgå. Några sådana begränsningar finns inte i den instruktion som 
kommunstyrelsen antog 2023-11-21 § 234.  
 
En kommuns verksamheter ska bedrivas med iakttagande av god ekonomisk hushållning. 
I detta ingår att förvaltningsorganisationen ska vara så effektivt utformad som möjligt. 
Därutöver ska kommunförvaltningen bedriva verksamheten inom ramen för den 
kommunala kompetensen och i enlighet med gällande lagstiftning, samt inom fastställd 
budget och i linje med de politiskt beslutade målen.  
 
I fråga om badhuset, är bedömningen att befintlig organisation väl svarar mot 
ovanstående. För kommunförvaltningen, precis som för motionären, är det självklart att 
organisationen ska vara effektiv, att badhuset har generösa öppettider och att den 
verksamhet som bedrivs är trygg och säker. Den bedömning som har gjorts gällande 
badhuset, är att rollen som badhuschef är viktig för att detta ska kunna uppnås, då det 
finns en omfattande administration kopplad till verksamheten. 
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Social konsekvensanalys  
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys.  
 
Miljömässig konsekvensanalys  
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig konsekvensanalys.  
 
Ekonomisk konsekvensanalys  
Att som motionären föreslår ersätta badhuschef med två badhusvärdar är inte 
ekonomiskt realistiskt. Den totala lönekostnaden (inklusive PO) för badhuschefen 
uppgår till 63 434 kr/mån, medan medianlönekostnaden för en badhusvärd är 39 
812 kr/mån. Kostnaden för badhuschef motsvarar alltså lite drygt 1,5 
badhusvärdar. De uppdrag som badhuschef idag gör inom exempelvis 
administration, säkerhet och arbetsledning behöver fortfarande utföras och 
föreslagen förändring ger sannolikt marginellt eller ingen mer arbetad tid ”på 
golvet” i badhuset och därmed obetydlig om ens någon effekt på öppethållande.  

 
Förvaltningens förslag till beslut  
Motionen avslås. 
 
--- 
 
Under välfärdsutskottets behandling av ärendet föredrar kommunchef Veronica 
Svensson. 

Cecilia Albertsson (M) yrkar bifall. 
 
Håkan Bergström (S) yrkar bifall. 
 
Margeurite Wase (C) ställer fråga om nivån på badhusvärdarnas löner, vilken 
besvaras av Veronica Svensson. 
 
Under ärendets behandling yttrar sig ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) och 
Cecilia Albertsson (M). 
 
Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 
 

Välfärdsutskottets beslut 
Motionen avslås. 
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§ 23 Ekonomisk uppföljning på ansvarsområde VU 2023, 
dnr KS 23/00219 
 
Välfärdsutskottet har tagit del av ekonomisk uppföljning välfärdsutskottet, 
daterad 2024-03-18. 
--- 
 
Under välfärdsutskottets behandling av ärendet föredrar ekonomichef Jessica 
Jansson. Skolchef Tina Lanefjord och stf socialchef Malin Olsson tillför information. 

 
Under ärendets behandling yttrar sig ordförande Lars-Göran Zetterlund (C), 
Margeurite Wase (C) och Cecilia Albertsson (M) flertalet gånger. 
 
Med detta har välfärdsutskottet informerats och ärendet läggs till handlingarna.  
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§ 24 Ekonomisk uppföljning på ansvarsområde VU 2024, 
dnr KS 24/00103 

 
Välfärdsutskottet har tagit del av ekonomisk uppföljning välfärdsutskottet, 
daterad 2024-04-30. 
--- 
 
Under välfärdsutskottets behandling av ärendet föredrar ekonomichef Jessica 
Jansson. Skolchef Tina Lanefjord och stf socialchef Malin Olsson tillför information.  

 
Cecilia Albertsson (M) ställer fråga om när beslut om statsbidrag väntas komma, 
vilken besvaras av Jessica Jansson. 
 
Margeurite Wase (C) ställer frågor om antalet elever i varje klass samt 
personaltäthet, vilka besvaras Tina Lanefjord. 
 
Margeurite Wase (C) ställer fråga om personalkostnaderna och intäkter gällande 
badhuset, vilken besvaras av Jessica Jansson. 
 
Under ärendets behandling yttrar sig ordförande Lars-Göran Zetterlund (C), 
Margeurite Wase (C) och Cecilia Albertsson (M) flertalet gånger. 
 
Med detta har välfärdsutskottet informerats och ärendet läggs till handlingarna.  
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§ 25 Skolinspektionens tematiska kvalitetsgranskning av 
undervisningen i källkritiskt förhållningssätt – fokus 
gymnasieskola (dnr: SI 2022:8458), dnr KS 23/00113 

Informationsunderlag 
Uppföljningsbeslut efter kvalitetsgranskning av undervisningen i källkritiskt 
förhållningssätt – fokus gymnasieskolan vid Pihlskolan i Hällefors kommun, daterad 
2024-03-14 

Ärendet 
Skolinspektionen har genomfört en tematisk kvalitetsgranskning vid Pihlskolan. 
Granskningen avsåg verksamhetens kvalitet inom undervisningen i källkritiskt 
förhållningssätt. Syftet med granskningen är att granska de utvalda skolornas 
undervisning i källkritiskt förhållningssätt till digitala och andra källor, med fokus på 
gymnasieskolan. I granskningen omfattar begreppet källkritiskt förhållningssätt både 
källkritik, källtillit och informationssökning. Granskningen ska bedöma i vilken 
utsträckning undervisningen främjar elevernas förmåga att söka och värdera information 
samt använda såväl digitala som andra källor.    

 
I Skolinspektionens beslut juli 2023 ställdes krav på uppföljning på tre 
identifierade områden. Rektor vid Pihlskolan genomförde under hösten åtgärder 
inom de utpekade områdena.  Kommunen lämnade i januari 2024 redovisning av 
åtgärder och resultat till Skolinspektionen.  
 
Uppföljningsbeslut från Skolinspektionen inkom 2024-03-14. Uppföljningsbeslutet 
bedömer vidtagna åtgärder enligt nedan och med detta avslutade Skolinspektionen 
granskningen, men kommer att fortsätta följa huvudmannen i sin samlade risk- och 
väsentlighetsanalys. 
 
Undervisning för att främja elevernas förmåga att söka och värdera information 
samt använda digitala och andra källor 
Utvecklingsområde 1: Rektorn, lärarna och skolbibliotekarien behöver utveckla ett 
systematiskt samarbete i frågor som rör undervisningen i källkritiskt 
förhållningssätt. 
Skolinspektionen bedömer redovisade åtgärder på följande sätt: 
Huvudmannen har vidtagit tillräckliga åtgärder för att höja kvaliteten. 
 
Utvecklingsområde 2: Lärarna behöver utveckla undervisningen i källkritiskt 
förhållningssätt så att eleverna får verktyg att på ett medvetet sätt att söka, granska 
och värdera information i olika sorters källor. 
Skolinspektionen bedömer redovisade åtgärder på följande sätt: 
Huvudmannen har påbörjat ett arbete som ligger i linje med Skolinspektionens 
bedömning av vad som behövs för att höja kvaliteten inom bedömningsområdet. 
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Utvecklingsområde 3: Lärarna behöver utveckla undervisningen i källkritiskt 
förhållningssätt genom att ge eleverna ett aktivt stöd i arbetet med att söka, granska 
och värdera olika typer av källor. 
Skolinspektionen bedömer redovisade åtgärder på följande sätt: 
Ytterligare kvalitetshöjande åtgärder behövs. 
 
Skolinspektionens samlade bedömning är att ytterligare åtgärder behövs för att höja 
kvaliteten. Skolinspektionen förutsätter att huvudmannen tar ansvar för ett fortsatt 
utvecklingsarbete. Skolinspektionen avslutar därmed granskningen, men kommer att 
fortsätta följa huvudmannen i sin samlade risk- och väsentlighetsanalys. 

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon ekonomisk konsekvensanalys. 

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i 
kommunstyrelsen. 

 
--- 
 
Under välfärdsutskottets behandling av ärendet föredrar skolchef Tina Lanefjord. 

 
Under ärendets behandling yttrar sig ordförande Lars-Göran Zetterlund (C). 
 
Med detta har välfärdsutskottet informerats och ärendet vidarebefordras till 
kommunstyrelsen för information. 
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§ 26 Beslut om avslutad tillsyn från Inspektionen för vård 
och omsorg (dnr. 3.5.1-46067/2022), dnr KS 22/00250 
 
Informationsunderlag 
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) beslut 2024-03-15 
 
Ärendet 
IVO gjorde tillsyn av medicinsk vård och behandling till äldre personer med misstänkt 
eller konstaterad covid-19 som bor på särskilt boende som drivs av kommunstyrelsen i 
Hällefors kommun i februari 2021. Sedan dess har ett tillsynsärende pågått där 
kommunen arbetat med förbättringsåtgärder och redovisade de senaste resultaten av dessa 
till IVO under 2023.  
 
Av IVO:s beslut i ärendet, fattat den 21 mars 2023, framgick följande bristpunkter: 
 
Den personal som gör medicinska bedömningar har inte tillräcklig kompetens för 
arbetsuppgiften och behärskar inte det svenska språket i tillräcklig omfattning. 
 
- Dokumentationen sker inte enligt gällande regelverk och det finns inte en kontinuitet i 

personalgruppen som främjar en god vård. 
- Läkemedelshanteringen sker inte på ett patientsäkert sätt. 
- Vården i livets slutskede sker inte enligt gällande regelverk. 
 
Av IVO:s beslut i ärendet, fattat den 13 juli 2023, framgick att nämndens redovisning inte 
var tillräcklig inom följande områden: 
 
- Sjuksköterskans förutsättningar att bedöma patientens hälsotillstånd samt 

handleda/stötta vård- och omsorgspersonal 
- läkartillgång/läkarmedverkan 
- kontinuitet gällande läkare 
- genomförande av läkemedelsgenomgång 
- genomförande av brytpunktssamtal 
- Det saknas tillräckliga uppgifter om när och hur nämndens redovisade åtgärder 

kommer att följas upp. 
 
Förvaltningen har under 2022 och 2023 arbetat med att åtgärda bristerna i tillsynen. 
Förvaltningen har bland annat genomfört:  
Utbildning i SBAR (Situation, Bakgrund, Aktuell bedömning, Rekommendation, en 
modell för att kommunicera strukturerat i vården) under flera år i kommunen och att 
dokumentera i vårdplan.  Under 2023 har fem olika utbildningsblock erbjudits 
baspersonal i form av internutbildning. Varje utbildningstillfälle var på 3 timmar i bland 
annat följande ämnen:  Basal hygien, basal omvårdnad, läkemedelshantering 
rimlighetskontroll, kvalitetsregister, enklare sjukdomslära, kateterskötsel, benlindning, 
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blodtryckskontroll, personcentrerad vård, vikten och värdet av teamarbete, teamträff och 
ärendegenomgång 
Regelbundna samverkansmöten mellan chef för vårdcentralen och medicinskt ansvarig i 
förvaltningen har införts för att säkerställa samverkan och läkartillgång.  
 
En chefsutbildning Fem nycklar till en språkutvecklande arbetsplats kommer att 
genomföras. Utbildningen vänder sig till enhetschef med syfte att skapa en 
språkutvecklande arbetsplats inom vård och omsorg. Kommunen har även beslutat att 
ansluta sig till utbildningsprogrammet ”yrkesresan” från SKR samt kommer att utbilda 
språkombud.  
 
Förvaltningen har även reviderat flera rutiner och handlingsplaner. 
 
IVO beslutade 2024-03-15 att den pågående tillsynen avslutas. IVO:s bedömning är att 
vårdgivaren efter redovisning har vidtagit åtgärder som ger förutsättningar att komma till 
rätta med de brister som IVO har konstaterat. Redovisningen innehåller såväl pågående 
som planerade åtgärder, metoder för uppföljning och effekter av genomförda åtgärder. 
IVO kan konstatera att vårdgivaren även visat på hur vårdgivaren i sin egenkontroll har 
för avsikt att säkerställa att vidtagna åtgärder får avsedd effekt. 

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon ekonomisk 
konsekvensanalys. 

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i 
kommunstyrelsen. 

 
--- 
 
Under välfärdsutskottets behandling av ärendet föredrar stf socialchef Malin Olsson 
 
Håkan Bergström (S) ställer fråga om specialistsjuksköterskor, om permanent 
palliativt vårdteam är aktuellt och kommunens arbete med att plocka upp de 
utbildade efter avslutad utbildning, vilka besvaras av Malin Olsson. 
 
Cecilia Albertsson (M) ställer fråga om hur kommunen arbetar med att motivera 
personal att vidareutbilda sig och hur kommunen hjälper till vid utbildning, vilka 
besvaras av Malin Olsson. 
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Margeurite Wase (C) ställer fråga om arbetet med palliativ vård och krav och 
kompetens runt den typen av vård, vilken besvaras av Malin Olsson.  
 
Margeurite Wase (C) ställer fråga om kommunens regler om användandet av privata 
mobiler på arbetsplatser, vilken besvaras av Malin Olsson. 
 
Under ärendets behandling yttrar sig ordförande Lars-Göran Zetterlund (C). 
 
Med detta har välfärdsutskottet informerats och ärendet vidarebefordras till 
kommunstyrelsen för information. 
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§ 27 Forskningsprojekt HUR MÅR DU, dnr KS 24/00081 

Informationsunderlag 
Projektbeskrivning - Developing A Novel Framework For A Person-Centered 
Approach to Wound Care In Primary Care: An Exploratory Sequential Mixed- 
Methods Study “HOW ARE YOU – Project” (Bilaga) 
 

Ärendet 
Omsorgen i Hällefors kommun deltar under 2024 i forskningsprojekt HUR MÅR 
DU - Att utveckla ett nytt ramverk för ett personcentrerat tillvägagångssätt inom 
sårvården i primärvården. Studien görs av doktorand Henna Odisho (som även 
är anställd sjuksköterska i Hällefors kommun) vid Örebro Universitet. Henna 
handleds av Dimitri Beeckman, Malin Karlberg-Traav och Georgina Gethin. 
 
Andelen patienter med svårläkta sår ökar. Det finns olika typer av svårläkta sår, 
såsom venösa bensår, arteriella bensår, fotsår och trycksår. Sådana sår påverkar 
cirka 40 000 personer i Sverige och står för cirka 2-4 % av den totala 
sjukvårdskostnaden. Patienter med svårläkta sår har ofta komplexa vårdbehov, 
flera samtidiga sjukdomar och återkommande sjukhusinläggningar.  
 
Patienter som drabbas av diabetes fotsår har en dödlighet på 50 % på 5 år, vilket 
är högre än de flesta allvarliga cancerformer. Att leva med ett svårläkt sår kan 
leda till social isolering, smärta, förlust av anställning, rädsla för återfall och 
amputation. Även om vissa framsteg har gjorts när det gäller 
behandlingsalternativ, särskilt för venösa bensår, har de senaste insatserna 
inriktats på hem- och digitalt baserad vård. Detta kan oavsiktligt leda till 
isolering av en redan sårbar patientgrupp. Patienter och deras närstående 
förväntas i allt högre grad ta ansvar för den egna vården, vilket delvis drivs på av 
olika faktorer såsom bristen på sjuksköterskor och användningen av digitala 
verktyg för att minska antalet klinikbesök.  
 
Projektet arbetar med att utveckla metoder för en proaktiv vård och att hitta sätt 
att hjälpa patienter hantera och leva med ett komplext, långvarigt tillstånd på ett 
sätt som är förenligt med principerna för personcentrerad vård. Projektets syfte är 
att samskapa ett nytt ramverk för ett personcentrerat tillvägagångssätt inom 
sårvården i primärvården. 
 
Projektet är kopplat till Nära vård vilket innebär en omställning där vården 
samskapas med invånarna och där arbetet är personcentrerat, sammanhållet, 
proaktivt och hälsofrämjande. 
 
Projektet kommer att genomföras fyra delar. Först genomförs en intervjustudie 
med avsikt att undersöka patienters och närståendes erfarenheter av vården av 
svårläkta sår. Därefter genomförs fokusgruppsintervjuer för att undersöka 
vårdpersonalens erfarenheter av att vårda patienter med svårläkta sår. Sedan 
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genomförs en kvantitativ enkätundersökning med syfte att samla in synpunkter 
från patienter och deras närstående angående vilken typ av information, resurser 
och stöd de behöver samt hur de föredrar att ta emot eller få tillgång till 
informationen om sårvård. Informationen kommer sedan att sammanställas som 
ett nytt ramverk för ett personcentrerat tillvägagångssätt inom sårvården i 
primärvården. 
 

Social konsekvensanalys 
Forskningsprojektet i sig bedöms inte ha några sociala konsekvenser på 
kommunens innevånare. I förlängningen kan dock resultaten leda till 
förbättrad effektivitet och kvalitet inom primärvård och den kommunala 
hälso- och sjukvården.   
 
Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Kommunen har inga kostnader i projektet förutom viss arbetstid hos 
personal.  

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i 
kommunstyrelsen. 
 

 
--- 
 
Under välfärdsutskottets behandling av ärendet föredrar stf socialchef Malin Olsson. 
 
Med detta har välfärdsutskottet informerats och ärendet vidarebefordras till 
kommunstyrelsen för information. 
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§ 28 Forskningsprojekt datadriven utveckling av Nära Vård,  
dnr KS 24/00074 
 
Informationsunderlag 
- 

Ärendet 
Omsorgen i Hällefors kommun deltar under 2024 i forskningsprojekt datadriven 
utveckling av Nära vård. Projektet datadriven utveckling av Nära vård är ett 
forskningsprojekt mellan Region Örebro län och kommunerna i norra Örebro län. 
Helena Nilsson, Hälso- Sjukvård, Område FoU, är Region Örebro läns ansvariga 
forskare. Halmstad Högskola är forskningshuvudman och Farzaneh Etminani är 
huvudansvarig forskare. 
 
Projektet syftar till att skapa ny kunskap om hur region och kommun kan planera, 
utföra, mäta och följa upp den vård som levereras till alla individer som bor i 
Hällefors kommun och är 65 år eller äldre, både ur ett ekonomiskt perspektiv och 
kliniskt utfall (och patientnöjdhet och andra kvalitetsparametrar om data finns). 

Några exempel på frågor som vi avser besvara: 

- Hur kan patient- och brukardata från både kommun och region användas i en 
samlad analys för att förbättra förståelsen av vård- och omsorgsflöden, 
vårdkvalitet och effektivitet genom hela omsorgskedjan inom region och 
kommun? 

- Hur kan AI-baserade analyser användas som verktyg för att utveckla djupare 
kunskap om vård och omsorgsflöden, insatser och dess effekter? 

- Hur är leveransen av vård fördelad mellan region och kommun? 
- Hur är kostnaderna för vården fördelad mellan region och kommun? 
- Var i vårdkedjan mellan region och kommun (och tillbaka) finns gap? 
- Vilka är de drivande faktorerna för ökad vårdkonsumtion i gruppen? 
- I vilka situationer överbehandlar vi (tex mäta följsamhet mot riktlinjer)? 
- Hur kan kommun och region identifiera var i den gemensamma vårdkedjan 

vi kan fatta bättre beslut både kliniskt utfall och ekonomi? 
- och hur påverkar besluten den ena eller andra parten? 

Kommuner och regioner har ett svårt ekonomiskt läge som kräver minskade 
kostnader samtidigt som vi har en åldrande befolkning, färre barn som föds i 
länet och kompetensförsörjningsbrist inom flera nyckelprofessioner. För att 
offentlig verksamhet ska klara den här demografiska utmaningen och fortsätta ha 
förmåga att leverera vård med bibehållen kvalitet utifrån förutsättningarna måste 
vi hitta andra arbetssätt där vi använder vårs resurser på rätt nivå där de behövs 
bäst och utan att överbehandla. 

Kommunen förbinder sig i projektet att genomföra informationsklassning av 
datamängderna och utlämna vårddata och ekonomidata till analysföretag samt att 
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delta i resultatdiskussioner. Dataanalysen görs av den externa analysparten. 
Resultaten workshoppas och om nya frågor väcks gör analysföretaget om 
analyserna.  

Förvaltningens bedömning är att analysen av det insamlade materialet kan ge 
kunskap om kommunens faktiska sjukvårdskostnader vilka i sin tur kan utgöra ett 
gott diskussionsunderlag för samverkan med regionen (och vice versa). Projektet 
bedöms också kunna leda till en långsiktig effektivisering av kommunal Hälso- 
och sjukvård.  

Social konsekvensanalys 
Forskningsprojektet i sig bedöms inte ha några sociala konsekvenser på 
kommunens innevånare. I förlängningen kan dock resultaten leda till 
förbättrad effektivitet och kvalitet inom primärvård och övrig hälso- och 
sjukvård.   

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Det finns ingen finansiering för personal inom region eller kommun. 
Kommunens kostnader i relation till projektet är administrativ arbetstid från 
Chef HSL, MA samt Systemförvaltare i Omsorgen och ekonom.  
Externa forskningsmedel (1,8 msek Helena Nilsson huvudsökande) har 
använts för att upphandla analysföretagets tjänst. 

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i 
kommunstyrelsen. 
 

 
--- 
 
Under välfärdsutskottets behandling av ärendet föredrar stf socialchef Malin Olsson. 
 
Med detta har välfärdsutskottet informerats och ärendet vidarebefordras till 
kommunstyrelsen för information. 
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